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Z A P I S N I K 

6. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 2022./2023. godini održane 14. 
srpnja 2023. u Auli – A1 Sveučilišta u Zagrebu, Ulica Radoslava Cimermana 88, s 
početkom u 14 sati.  

Članovi Rektorskoga zbora s pravom glasovanja:  

1. prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, rektor Sveučilišta u Zagrebu i predsjednik 
Rektorskoga zbora,  

2. prof. dr. sc. Dragan Ljutić, rektor Sveučilišta u Splitu i zamjenik predsjednika 
Rektorskoga zbora, 

3. prof. dr. sc. Snježana Prijić Samaržija, rektorica Sveučilišta u Rijeci, 
4. prof. dr. sc. Vlado Guberac, rektor Sveučilišta J.J. Strossmayera u Osijeku, 
5. prof. dr. sc. Dijana Vican, rektorica Sveučilišta u Zadru, 
6. prof. dr. sc. Nikša Burum, rektor Sveučilišta u Dubrovniku, 
7. prof. dr. sc. Ivan Samardžić, rektor Sveučilišta u Slavonskom Brodu, 
8. prof. dr. sc. Željko Tanjić, rektor Hrvatskog katoličkog sveučilišta, 
9. prof. dr. sc. Ivo Andrijanić, rektor Libertas međunarodnog sveučilišta, 
10. prof. dr. sc. Vlatko Cvrtila, rektor Sveučilišta VERN, 
11. izv. prof. dr. sc. Valter Boljunčić, prorektor Sveučilišta J. Dobrile u Puli, 
12. prof. dr. sc. Anica Hunjet, prorektorica Sveučilišta Sjever 

 
Članovi Rektorskoga zbora bez prava glasovanja: 

13. izv. prof. dr. sc. Damir Jugo, predsjednik Zbora veleučilišta,  
14. Antonela Đuraš, predsjednica Hrvatskog studentskog zbora,  
15. prof. dr. sc. Predrag Marković, predsjednik Velikog vijeća Nezavisnog 

sindikata znanosti i visokog obrazovanja, 
16. prof. dr. sc. Zoran Tomić, rektor Sveučilišta u Mostaru 

 

Ostali: 

17. prof. dr. sc. Dubravko Majetić, prorektor Sveučilišta u Zagrebu,  
18. prof. dr. sc. Boris Maleš, prorektor Sveučilišta u Splitu, 
19. Haris Pavletić, predsjednik Hrvatskog akademskog sportskog saveza, 
20. Heli Hajdić Nikolić, dipl. iur., glavna tajnica Sveučilišta u Zagrebu, 
21. Paula Pavletić, prof., tajnica Rektorskoga zbora, 
22. Petra Lojen, mag. oec., stručna suradnica u Uredu Rektorskoga zbora. 

Sjednicom predsjeda prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, predsjednik Rektorskoga zbora 
u akademskoj 2022./2023. godini (u daljnjem tekstu: predsjednik Rektorskoga 
zbora).  

Predsjednik Rektorskoga zbora otvorio je 6. sjednicu Rektorskoga zbora u 
akademskoj godini 2022./2023. te na početku pozdravio rektore, prorektore i ostale 
prisutne kolege te im zahvalio na dolasku.  



 

Slijedom navedenog predsjednik Rektorskoga zbora predložio je sljedeći 

Dnevni red 

1. Prihvaćanje zapisnika 5. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
2022./23. godini održane 16. lipnja 2023.; 

2. Nastavni i stručni elementi Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i 
znanstvenih kriterija - prijedlozi za unaprjeđenje nacrta prijedloga 
koje je izradilo Povjerenstvo Rektorskoga zbora; 

3. Prijedlog uredbe o programskom financiranju javnih visokih učilišta 
i javnih znanstvenih instituta u RH - informacija o provedenom 
savjetovanju s javnošću; 

4. Razvoj i perspektive akademskog sporta; 
5. Prijedlog kandidata za imenovanje sektorskih stručnjaka za članove 

sektorskih vijeća;  
6. Pregovori o Kolektivnom ugovoru - informacija; 
7. Osvrt na izradu Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava 

studenata na subvencionirano stanovanje; 
8. Organizacija sastanka s rektorima iz Krakova; 
9. Prijedlog Sporazuma o osnivanju Koordinacije pravobraniteljice za 

osobe s invaliditetom za podršku visokom obrazovanju; 
10. Razno. 

     Dnevni red je jednoglasno prihvaćen.  
      

Ad.1. Prihvaćanje zapisnika 5. sjednice Rektorskoga zbora održane u 
akademskoj 2022./23. godini održane 16. svibnja 2023. 

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljen tekst prijedloga zapisnika 5. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
godini 2022./2023. održane 16. lipnja 2023. Budući da primjedbi nije bilo, zapisnik 
5. sjednice Rektorskoga zbora u ak. god. 2022./2023. jednoglasno je prihvaćen u 
cijelosti. 

Ad.2. Nastavni i stručni elementi Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i 
znanstvenih kriterija - prijedlozi za unaprjeđenje nacrta prijedloga koje je 
izradilo Povjerenstvo Rektorskoga zbora 

Predsjednik Rektorskoga zbora podsjetio je da je na prošloj sjednici provedena 
rasprava o prijedlogu kriterija za izbor na znanstveno-nastavna radna mjesta, 
nastavna radna mjesta te umjetničko-nastavna, suradnička i nastavna radna 
mjesta u umjetničkim područjima. Temeljem rasprave rektori su zamoljeni dostaviti 
prijedloge vezane uz unaprjeđenje teksta dokumenata, a isti su pristigli sa 
Sveučilišta u Splitu, Sveučilišta u Dubrovniku, Sveučilišta J. Dobrile u Puli, 
Sveučilišta u Zadru, Hrvatskog katoličkog sveučilišta, Nezavisnog sindikata 
znanosti i visokog obrazovanja, dok je Sveučilište u Rijeci dostavilo dopis kojim 
podržava predložene dokumente. Potom je izvijestio o broju pristiglih komentara 
za svaku pojedinu kategoriju te predložio da Povjerenstvo idući tjedan održi 
sjednicu na kojoj će provesti analizu dobivenih primjedbi i prijedloga temeljem kojih 
će izraditi unaprijeđeni prijedlog kriterija.   

Prof. dr. sc. Dubravko Majetić, predsjednik Povjerenstva za izradu prijedloga 
nastavnih i stručnih elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih 
kriterija, ukratko je izvijestio o radu Povjerenstva koje je do sada održalo 11 



 

sjednica tijekom kojih su pripremljeni prijedlozi kriterija. Istaknuo je kako će 
Povjerenstvo sljedeći tjedan započeti na analizi pristiglih komentara u svrhu izrade 
konačnog unaprijeđenog prijedloga kriterija te je zahvalio članovima Povjerenstva 
na uloženom trudu u izradi prijedloga.   

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić smatra da je potrebna široka rasprava o kriterijima te 
pohvalio što je pristiglo puno komentara na prijedlog Povjerenstva.  

Prof. dr. sc. Dijana Vican pohvalila je rad Povjerenstva istaknuvši da su kod 
definiranja kriterija uzete u obzir različitosti znanstvenih područja i disciplina na što 
je prof. dr. sc. Željko Tanjić rekao kako je najveći broj primjedbi vezan uz 
društveno-humanističko područje o čemu treba voditi računa kod izrade konačnog 
prijedloga. 

Predsjednik Rektorskoga zbora temeljem provedene rasprave zaključio je da će 
Povjerenstvo za izradu prijedloga nastavnih i stručnih elemenata Nacionalnih 
sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija razmotriti pristigle komentare 
temeljem kojih će sastaviti konačni prijedlog dokumenta i dostaviti ga na 
usuglašavanje Rektorskome zboru. Očekuje se da bi konačan prijedlog dokumenta 
Rektorskoga zbora mogao biti pripremljen u rujnu, nakon čega će se uputiti u 
raspravu unutar akademske zajednice. Na temelju pristiglih komentara i analize, 
Rektorski zbor će pripremiti konačni dokument koji će kao prijedlog uputiti 
Nacionalnom vijeću za znanost, visoko obrazovanje i tehnološki razvoj koje treba 
objediniti sve kriterije pristigle od tijela sukladno Zakonu o visokom obrazovanju i 
znanstvenoj djelatnosi te pripremiti konačni prijedlog Nacionalnih kriterija.  

Ad.3. Prijedlog uredbe o programskom financiranju javnih visokih učilišta i 
javnih znanstvenih instituta u RH - informacija o provedenom savjetovanju s 
javnošću 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je provedeno savjetovanje sa 
zainteresiranom javnošću o Prijedlogu uredbe o programskom financiranju javnih 
visokih učilišta i javnih znanstvenih instituta u Republici Hrvatskoj koje je bilo 
otvoreno od 25. svibnja do 9. lipnja 2023. Ministarstvo znanosti i obrazovanja 
potom je 6. srpnja objavilo izvješće o provedenom savjetovanju te je konačni 
prijedlog Uredbe uputilo na razmatranje Vladi RH, koja je ovaj akt usvojila na svojoj 
sjednici održanoj 13. srpnja 2023. Analiza koja je pripremljena za sjednicu 
Rektorskoga zbora pokazala je kako je u procesu savjetovanja na prijedlog Uredbe 
ukupno upućeno 174 prijedloga i komentara. Od toga je prihvaćeno samo njih 7, 
dok je 60 prijedloga odbijeno. Ukupno je 15 komentara djelomično prihvaćeno, a 
najveći broj komentara (njih 92) primljeni su na znanje. Sukladno tome, ukupno 
87.35% pristiglih prijedloga nije uvaženo, a prihvaćeno je njih samo 4.02%.  

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić je istaknuo kako je Uredba usmjerena prema 
samostalnosti fakulteta što je teško za neintegrirana sveučilišta, iako članak 12 ipak 
daje neku mogućnost supotpisa čelnika sveučilišta.  

Prof. dr. sc. Dijana Vican naglasila je da temelj financiranja mora biti jednak za 
svakog studenta te je u tom dijelu potrebno ispraviti diskiminaciju budući se student 
društvenih znanosti financira sa 40% manje iznosa nego student tehničkih znanosti 
na što je prof. dr. sc. Dragan Ljutić rekao kako se radi o razlici u materijalnim 
troškovima za potrebe studija, dok su ostali troškovi jednaki.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić Samaržija je istakla kako tek slijede glavne rasprave 
vezano uz pregovaranje te izražava brigu vezano uz rokove obzirom da se 
programski ugovori moraju sklopiti do 30. rujna, kako je vidljivo iz Uredbe.  



 

Predsjednik Rektorskoga zbora je istakao kako je državni tajnik Ministarstva 
znanosti i obrazovanja u ožujku rekao kako je moguće da će se još sljedeće 
akademske godine provoditi privremeno financiranje, tj. akademska godina će 
započeti sa pilot-projektom.  

Ad.4. Razvoj i perspektive akademskog sporta 

Predsjednik Rektorskoga zbora je podsjetio da je na današnju sjednicu ova 
točka uvrštena na prijedlog prof. dr. sc. Borisa Maleša te ga je zamolio za kratki 
uvod.  

Prof. dr. sc. Boris Maleš osvrnuo se na izazove i poteškoće vezane uz nedostatno 
financiranje studentskog smještaja te subvencioniranje studentske prehrane 
istaknuvši pritom neophodnim da Ministarstvo znanosti i obrazovanja regulira 
statuse studenata sportaša.  

Haris Pavletić, predsjednik Hrvatskog akademskog sportskog saveza (HASS) 
izvijestio je o trenutnoj situaciji u hrvatskom akademskom sportu te predstavio 
perspektive koje sport nudi za razvoj sveučilišta i veleučilišta. Potom je predstavio 
projekte i aktivnosti HASS-a kao što: UniSport Health, UniSport DIGITAL i UniSport 
VILA. Vezano uz sustav financiranja, kao jedan od glavnih ciljeva HASS-a naveo 
je kreiranje razvojnog proračuna u suradnji s ključnim partnerima te približavanje 
proračunima drugih krovnih saveza, odnosno povećanje proračuna s trenutnih 
610.000 EUR na 1.610.000,00 EUR u svrhu osiguranja daljnjeg razvoja i 
pozicioniranja akademskog sporta, te nadogradnju odnosa s visokoškolskim 
institucijama. Na kraju je predložio Rektorskome zboru da prihvati prijedlog 
smjernica/zaključaka HASS-a vezanih uz pružanje podrške Hrvatskom 
akademskom sportskom savezu u provedbi planiranih aktivnosti i projekata, a u 
svrhu daljnjeg razvoja akademskog sporta te boljitka svih hrvatskih studentica i 
studenata te akademskih djelatnika.   

Prof. dr. sc. Boris Maleš smatra da postojeći Pravilnik zavrjeđuje dodatne 
prilagodbe što bi trebalo raspraviti sa Ministarstvom znanosti i obrazovanja koji bi 
trebali definirati statuse studenata sportaša, te je kao benefit spomenuo npr. 
razumijevanje kada studenti sportaši zbog sportskih obveza ne stignu na vrijeme 
odraditi neku studentsku obvezu.  

Haris Pavletić je istaknuo kako je glavni problem financiranje sveučilišnog sporta 
o čemu također treba razgovarati s Ministarstvom znanosti i obrazovanja te smatra 
da treba raditi na razvojnom proračunu. Rekao je kako je studentima sportašima 
resorno Ministarstvo turizma i sporta gdje je sve fokusirano na Hrvatski olimpijski 
odbor. Također predlaže da u budućim izgradnjama kampusa i sl. sport ima svoje 
mjesto jer bez prave akademske infrastrukture nema razvoja, napomenuvši kako 
trenutno koriste gradske prostore. 

Prof. dr. sc. Dijana Vican se zalaže da se financijska sredstva za studente traže 
sa svih relevantnih ministarstva te predlaže da se preporuke Rektorskoga zbora 
rasprave na tematskoj sjednici.   

Prof. dr. sc. Vlado Guberac rekao je da je strategijom razvoja Sveučilišta J. J. 
Strossmayera u Osijeku predviđena gradnja sportske dvorane. Smatra da 
infrastrukturu ne treba gurati u proračun te podržava povećanje budžeta za 
sveučilišni sport.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeći 



 

ZAKLJUČAK 

I. 

Rektorski zbor RH daje podršku radu Hrvatskog akademskog sportskog 
saveza. 

II. 

Rektorski zbor RH daje preporuku sveučilištima da u svojim programima 
vezano uz razvoj studentskog standarda uključe brigu o unaprjeđenju 
sportske infrastrukture na visokim učilištima.  

 

Ad.5. Prijedlog kandidata za imenovanje sektorskih stručnjaka za članove 
sektorskih vijeća 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je MZO Rektorskome zboru 
uputio dopis s molbom da predloži po dva kandidata za sektorske stručnjake za 
članove sektorskih vijeća za razdoblje od četiri godine koji će biti predstavnici MZO-
a. Sektorska vijeća su sukladno Pravilniku o Registru Hrvatskog kvalifikacijskog 
okvira (HKO), savjetodavna i stručna tijela koja skrbe o razvoju ljudskih potencijala 
u skladu s potrebama tržišta rada unutar pojedinih sektora. Slijedom toga, traži se 
imenovanje po dva kandidata za sljedeće sektore: XV. Temeljne prirodne znanosti, 
XVI. Temeljne tehničke znanosti, XVIII. Informacije i komunikacije, XXII. Filozofija, 
teologija i religijske znanosti i XXV. Filologija.  

Temeljem provedene rasprave, predsjednik Rektorskoga zbora je zaključio da 
Rektorski zbor nema prijedlog kandidata za članove sektorskih vijeća obzirom da 
su sva sveučilišta već dostavila svoje prijedloge sukladno ranije raspisanim javnim 
pozivima.  

Ad.6. Pregovori o Kolektivnom ugovoru – informacija 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je o tijeku pregovora za sklapanje 
Kolektivnog ugovora za područje visokog obrazovanja, znanstvene i umjetničke 
djelatnosti. Slijedom toga istaknuo je da je radni materijal razrađen do članka 44., 
dok ključni dio vezan uz normiranje rada tek slijedi.  

Ad.7. Osvrt na izradu Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava 
studenata na subvencionirano stanovanje 

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je prof. dr. sc. Boris Maleš u svojstvu 
člana Povjerenstva MZO-a za izradu Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja 
prava studenata na subvencionirano stanovanje, dostavio pisano izvješće o radu 
Povjerenstva te ga zamolio da o navedenom ukratko izvijesti članove Rektorskoga 
zbora.   

Prof. dr. sc. Boris Maleš istaknuo je da Pravilnik o uvjetima i načinu ostvarivanja 
prava studenata na subvencionirano stanovanje u trenutnom obliku ne ostavlja 
prostora visokim učilištima za kreiranje vlastitih kriterija za smještaj studenata u 
studentskim domovima. Stoga je potrebno pristupiti izradi novog Pravilnika uz 
prethodnu usuglašenost Ministarstva znanosti i obrazovanja i Rektorskoga zbora i 
to na način da se visokim učilištima omogući da samostalno kreiraju kriterije 
smještaja u okvirima koje definira MZO te da samostalno kreiraju kriterije za 
određeni postotak mjesta u domovima. Prema navedenom prijedlogu Pravilnik bi i 
dalje donosilo MZO, ali bi Rektorski zbor predlagao konkretne izmjene po kojima 
bi uspjeh u školovanju/studiju bio kriterij na osnovu kojeg se ostvaruje 80% bodova.  



 

Prof. dr. sc. Vlado Guberac upozorio je da su domovi izgrađeni sredstvima 
Europskog socijalnog fonda temeljem pregovora Vlade RH i Europske unije te se 
uvjeti ne mogu proizvoljno mijenjati. Stoga ne treba zanemariti socijalnu dimenziju. 

Predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a članovi Rektorskoga zbora 
jednoglasno donose sljedeći 

ZAKLJUČAK 

Rektorski zbor RH predlaže da se oformi Povjerenstvo u sastavu 
predstavnika Ministarstva znanosti i obrazovanja, Rektorskoga zbora i 
Upravnih vijeća studentskih domova koje bi kao tijelo relevantno za teme 
studentskog standarda raspravljalo o uvjetima i načinu ostvarivanja prava 
studenata na subvencionirano stanovanje. 

Ad.8. Organizacija sastanka s rektorima iz Krakova 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je o nastavku organizacije sastanka s 
rektorima iz Krakova te je slijedom toga 27. lipnja državnom tajniku Ivici Šušku 
upućen dopis s molbom da MZO pokrije trošak smještaja (2 noćenja) za delegaciju 
iz Krakova. Svoje sudjelovanje do sada su potvrdili 9 rektora/prorektora krakovskih 
sveučilišta, počasni konzul i tajnica Krakovske rektorske konferencije te Sveučilište 
u Zagrebu, Rijeci, Puli, Zadru, Slavonskom Brodu i Hrvatsko katoličko sveučilište. 
Potrebno je definirati još 1 temu izlaganja hrvatske i poljske strane te temu 
izlaganja predstavnika MZO-a.  

Ad.9. Prijedlog Sporazuma o osnivanju Koordinacije pravobraniteljice za 
osobe s invaliditetom za podršku visokom obrazovanju 

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke izvijestio je da je 15. lipnja 
stigao prijedlog Pravobraniteljice za osobe s invaliditetom da se formalizira već 
postojeća suradnja sa sveučilištima koja imaju osobe/urede zadužene za pitanja 
studenata s invaliditetom. Mišljenja je da bi svako sveučilište zasebno trebalo 
potpisati sporazum sa Uredom pravobraniteljice ovisno o svojim potrebama pri 
čemu treba uzeti u obzir veličinu, tj. broj studenata s invaliditetom na pojedinim 
sveučilištima u odnosu na broj zaposlenih u navedenim uredima te na financijska 
sredstva koja pojedina sveučilišta ulažu u osiguravanje uvjeta studiranja 
studentima s invaliditetom. Rekao je da Rektorski zbor podržava brigu za osobe s 
invaliditetom te će radi pojašnjenja prijedloga i zahtjeva Ureda održati sastanak sa 
pravobraniteljicom, a o čijim će detaljima izvijestiti članove Rektorskoga zbora.  

Ad.10. Razno 

Predsjednik Rektorskoga zbora je rekao kako se novoizabrani predsjednik 
European University Association (EUA)  prof. Josep Garell javio svim europskim 
rektorskim konferencijama s prijedlogom da se predstavi i raspravlja o europskom 
i nacionalnom visokoobrazovnom sustavu. Stoga je predložio da Rektorski zbor 
pozove prof. Garrella na jednu od sljedećih sjednica, a kao mogući termin posjeta 
predložio je mjesec studeni.  

Predsjednik Rektorskoga zbora potom je podsjetio na dopis MZO-a vezan uz 
organiziranje Rektorske konferencija iz područja visokog obrazovanja tijekom 
predsjedanja Republike Hrvatske Strategijom Europske unije za jadransku i jonsku 
regiju i Jadransko-jonskom inicijativom (EUSAIR). Naime, MZO u dopisu navodi da 
će pokriti trošak večere, dok od Rektorskoga zbora traži da izvijesti o mogućnosti 
pokrića ostalih troškova sudionika konferencije iz sredstava Rektorskoga zbora 
(smještaj, obroci i put sudionika) te prijedlog mjesta održavanja konferencije.  



 

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić izvijestio je o održanom sastanku sa predstavnicom 
Ministarstva vanjskih poslova na kojem je predložio da se konferencija održi u 
Splitu i to u studenom ove godine i svibnju 2024. Više informacija o samom 
događanju dostaviti će pravovremeno.  

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je svima na sudjelovanju te zaključio 
sjednicu u 17 sati.   

 

Zapisnik sastavile:          Predsjednik Rektorskoga zbora 

 
 
Paula Pavletić, prof. i                                       prof. dr. sc. Stjepan Lakušić 
Petra Lojen, mag. oec.                               Rektor Sveučilišta u Zagrebu 


